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SĒDES PROTOKOLS 
Tukumā 

2025. gada 28. aprīlī         Nr. KSO/25/4 

 Tukuma novada domes Komisijas darbam ar sabiedriskajām organizācijām (turpmāk – 

Komisija) sēde sasaukta 2025. gada 28. aprīlī plkst. 10.00, Talsu ielā 4, Tukumā un izmantojot 

tiešsaistes videokonferences sarunu rīku Zoom. 

 Komisijas sēdi plkst. 10.00 atklāj Komisijas priekšsēdētāja Gundega Rugāja. 

 Sēdi protokolē Tukuma novada pašvaldības Lietvedības un IT nodaļas lietvedības sekretāre 

Elīna Jermaļonoka. 

 Sēdē piedalās Komisijas locekļi: Baiba Latve, Inta Haferberga, Gunta Kalviņa, Arnis Logins, 

Agita Kalvāne, Vija Zīverte, Signe Ezeriņa. 

 Sēdē nepiedalās Komisijas locekļi: Raimonda Ertnere, Lita Lukša, Aija Balandiņa, Guntis 

Zariņš, Inese Kurzemniece. 

 Sēdē piedalās Attīstības nodaļas projektu vadītājs Māris Ozoliņš. 

Darba kārtībā: 

Par izmaiņām noteikumos “Par Tukuma novada pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanas 

kārtību nevalstisko organizāciju projektu īstenošanai”. 

1. § 

Par izmaiņām noteikumos “Par Tukuma novada pašvaldības līdzfinansējuma 

piešķiršanas kārtību nevalstisko organizāciju projektu īstenošanai” 

ZIŅO: Māris Ozoliņš.  

 Gundega Rugāja informē, ka Tukuma novada pašvaldības Attīstības nodaļa ir izstrādājusi 

noteikumus “Par Tukuma novada pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanas kārtību nevalstisko 

organizāciju projektu īstenošanai”, jaunie noteikumi izstrādāti uz iepriekšējo noteikumu bāzes. 

Tukuma novada pašvaldības kopējā atbalsta summa ir 30 000 EUR. 

Māris Ozoliņš informē par trīs galvenajām izmaiņām noteikumos: 

1. Noteikta maksimālā līdzfinansējuma summa vienam projektam līdz 3000 EUR; 

2. Uz pašvaldības līdzfinansējumu var pretendēt pretendenti, kas ir izturējuši Fondu 

programmu konkursu un projekta pieteikums ir apstiprināts; 

3. De minimis kopējie atbalsta nosacījumi biedrībai, kas pretendē uz pašvaldības 

līdzfinansējumu, ievērojot Eiropas Komisijas 2023. gada 13. decembra Regulas (ES) 

Nr. 2023/2831,. 

Jaunie noteikumi izstrādāti, ņemot vērā iepriekšējo gadu pieredzi, lai nebūtu situācijas, ka 

atbalsta summa tiek rezervēta, bet biedrība neinformē pašvaldību, ka projekta pieteikums ir noraidīts 
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vai nav nemaz iesniegts, līdz ar to līdzfinansējuma summas paliek rezervētas un citi nevar tās 

izmantot. Apstiprinātos projektos tiek norādīts jau konkrēts finansējuma izlietojums ar precīzām 

izmaksām.  

Agita Kalvāne pauž neizpratni par situācijām, kad tiek lūgts līdzfinansējums projektam, 

kuram nav zināmas izmaksas. 

Vija Zīverte norāda, ka visi fondi (Sabiedrības integrācijas fonds, Eiropas fonds, Lauku 

atbalsta dienests utt.) lūdz iesniegt apliecinājumu par līdzfinansējumu.  

Māris Ozoliņš atzīst, ka tiktu samazināta birokrātija, ja biedrībām būtu jāiesniedz tikai viens 

iesniegums par līdzfinansējuma piešķiršanu. 

Agita Kalvāne uzskata, ka noteikumos nepieciešams iekļaut jaunu punktu, jo pašvaldība ir 

jāinformē par projekta virzību. 

Inta Haferberga par 7. punktu – “līdzfinansējumu nepiešķir projektam, kurā nav paredzēts 

pašu ieguldījums vismaz 10 % no pieprasītā līdzfinansējuma apjoma vai cits piesaistītais 

finansējums”. Kā rīkoties, ja projektam ir 100 % atbalsts vai, ja nepieciešams priekšfinansējums, 

uzskata, ka nepieciešami precizējumi. 

Vija Zīverte skaidro, ka šajā gadījumā jāraksta iesniegums un pašvaldība aizdotu 

nepieciešamo summu projekta īstenošanai, kuru pēc projekta pabeigšanas Fonds atgriež pašvaldībai. 

Agita Kalvāne informē, noteikumos jābūt atrunātam, ka priekšfinansējums biedrībai ir 

jāatgriež pašvaldībai, neatkarīgi vai projekts tiek īstenots vai nē. Abas puses slēdz līgumu. 

Māris Ozoliņš lūdz iesniegt priekšlikumus. 

Inta Haferberga vēlas, lai noteikumos tiktu iekļauts punkts par priekšfinansējuma saņemšanu 

vismaz 20 % apmērā. 

Gunta Kalviņa uzskata, ka pašvaldībai summa jāgarantē pirms projekta iesniegšanas. Piekrīt, 

ka pašvaldība ir jāinformē jebkurā gadījumā – vai projekts tiek realizēts, vai nē. 

Komisijas locekļi diskutē par noteikumu 10. punktu – “Uz pašvaldības līdzfinansējumu var 

pretendēt Pretendenti, kas ir izturējuši Fondu programmu konkursu un ieguvuši apstiprinājumu 

potenciāli saņemt pašvaldības līdzfinansējumu no šīm programmām sabiedriskā labuma projekta vai 

tā aktivitāšu ieviešanai Tukuma novada administratīvajā teritorijā.” 

Gundega Rugāja aicina balsot.  parierosinātajām izmaiņām noteikumu 10. punktā. 

Atklāti balsojot, ar 2 balsīm par (Baiba Latve, Inta Haferberga), ar 5 balsīm pret – (Gundega 

Rugāja, Gunta Kalviņa, Arnis Logins, Agita Kalvāne, Vija Zīverte), 1 atturas – (Signe Ezeriņa), 

 Komisija vienojas neatbalstīt ierosinātās izmaiņas noteikumu 10. punktā. 

Māris Ozoliņš ierosina atbalstīt noteikumu jauno redakciju kopumā, izņemot attiecībā uz 

10. punkta formulējumu – 10. punkta redakciju saglabāt noteikumu 2022. gada redakcijā, to 

papildinot ar tekstu “Uz pašvaldības līdzfinansējumu var pretendēt Pretendenti, kas ir izturējuši 

Fondu programmu konkursu un ieguvuši apstiprinājumu potenciāli saņemt pašvaldības 

līdzfinansējumu no šīm programmām sabiedriskā labuma projekta vai tā aktivitāšu ieviešanai 

Tukuma novada administratīvajā teritorijā.”  

Pretendents iesniedz pašvaldībā iesniegumu projekta atbalstam kurā norādīts projekta 

nosaukums, mērķis, aktivitāšu apraksts un projekta izmaksas, norādīta informācija par projektu 

konkursu un tā organizētāju, kā arī personu loks, kuras tiks iesaistītas un izmantos atbalstīto aktivitāti. 

Uz pašvaldības līdzfinansējumu var pretendēt arī Pretendenti, kas ir izturējuši Fondu programmu 

konkursu un ieguvuši apstiprinājumu potenciāli saņemt pašvaldības līdzfinansējumu no šīm 

programmām sabiedriskā labuma projekta vai tā aktivitāšu ieviešanai Tukuma novada 

administratīvajā teritorijā. 



 

Gunta Kalviņa norāda, formulējumā nav skaidri pateikts, ka uz līdzfinansējumu var pretendēt 

gan pirms, gan pēc projekta apstiprināšanas. 

Gundega Rugāja aicina balsot par to lai noteikumos tiktu atrunāts, ka iesniegumu var iesniegt 

gan pirms, gan pēc projekta apstiprināšanas fondā. 

Atklāti balsojot, ar 8 balsīm par (Gundega Rugāja, Baiba Latve, Inta Haferberga, Gunta 

Kalviņa, Arnis Logins, Agita Kalvāne, Vija Zīverte, Signe Ezeriņa), pret – nav, atturas – nav, 

 Komisija vienojas atbalstīt grozījumus noteikumos – iesniegumu var iesniegt gan pirms, gan 

pēc projekta apstiprināšanas fondā. 

Inta Haferberga lūdz papildināt noteikumu 3.2. punktu ar piebildi – “un, kas ir publiski 

pieejams”. Komisijas locekļi atbalsta ierosinājumu. 

Sēdi slēdz plkst. 11.20. 

Komisijas priekšsēdētāja  (personiskais paraksts)  G. Rugāja 

Protokoliste 

Lietvedības un IT nodaļas  

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  E. Jermaļonoka 
 


